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§ 142 Remiss från E.ON om Samråd enligt miljöbalken 9 och 11 kap 

angående uppförande och drift av ett nytt kraftvärmeverk i Norra 
hamnen, Malmö stad, MN-2024-7178 

MNN-2024-130 
 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsen har översänt en remiss till miljönämnden för besvarande. Remissen 
avser samråd enligt miljöbalken 9 och 11 kapitel angående uppförande och drift av ett nytt 
kraftvärmeverk i Norra hamnen i Malmö. Syftet med ett samråd är att i dialog med bland 
annat berörda myndigheter hämta in synpunkter inför arbetet med att ta fram en 
tillståndsansökan.  
Det är E.ON Energiinfrastruktur AB (E.ON) som planerar att bygga ett nytt 
kraftvärmeverk i Norra Hamnen för samtidig produktion av fjärrvärme och el baserat på 
förnybara och återvunna bränslen. Syftet med anläggningen är att ersätta produktion av 
fjärrvärme i äldre anläggningar för att säkerställa försörjningen av värme och el, för att på 
så sätt få en försörjning som är långsiktigt miljömässigt och ekonomiskt hållbar.  
Malmö stad har som mål att vara klimatneutral 2030. Miljöförvaltningen ser därför positivt 
på att det planeras för ett nytt kraftvärmeverk som kommer att elda biobränslen och som 
har ambitionen att införa CCS (koldioxidavskiljning och lagring) i anslutning till 
kraftvärmeverket.  
 
Beslut 

1. Miljönämnden godkänner miljöförvaltningens förslag till yttrande.  

Reservationer och särskilda yttranden 
Tobias Petersson (V) meddelar att han avser inkomma med ett särskilt yttrande, bilaga § 
142. 
 

Beslutet skickas till  
Kommunstyrelsen 

Beslutsunderlag 
• Tjänsteskrivelse miljönämnden 2024-09-25 
• MN-2024-7178-Förslag till yttrande miljönämnden 2024-09-25 
• MN-2024-7178-Följebrev Samråd enligt miljöbalken 9 och 11 
• MN-2024-7178-Samrådsunderlag Norra Hamnen 23 april 24 rev 26 juni 
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Bilaga  § 142        
   

 

Särskilt Yttrande 
Ärende: Remiss från E.ON om Samråd enligt miljöbalken 9 och 11 kap angående uppförande 
och drift av ett nytt kraftvärmeverk i Norra hamnen, Malmö stad. MN - 2024- 7178 

Vi i Vänsterpartiet instämmer med miljönämndens svar, men inkommer med detta yttrande då vi 
anser att det finns ytterligare punkter som måste utvärderas, särskilt i detta tidiga stadium då 
processen är i sin linda. 

1. Vi hade gärna sett en mer avvaktande och kritisk hållning i stort när det gäller 
anläggningen. Vi ser nämligen att det finns många frågetecken när det gäller i E.ONs 
expansion i staden Även om vi in princip välkomnar att investeringar görs i hamnen för 
att modernisera försörjningen av el och fjärrvärme i Malmö, anser vi att den föreslagna 
biobränsleanläggning är en felaktig prioritering. 

2. Vi vill gärna se hur E.ON tar i beaktning den rådande, svikande befolkningsprognosen. 

3. Vi ser med oro på att E.ON ska producera, och agera både bas och mellan 
produktionsenhet, till skillnad från nu när man mer utgjort en spetsproduktion. Man vill 
således tillskansa sig marknadsandelar av fjärrvärme och energiproduktion i staden. Detta 
ser vi med oro på, då det kommer att minska den demokratiska styrningen över stadens 
energi och fjärrvärmeproduktion. 

4. Hur kan staden då bedriva progressiv och effektiv energieffektivisering, som är och måste 
vara grunden i framtidens energiutveckling? Inte med en aktör som kommer att leda till 
ökad produktion och en större marknadsandel som vi som inte har rådighet över. Det 
skulle minska vår möjlighet att styra den helt avgörande energieffektiviseringen. 

5. Vi finner det ytterst problematiskt att den nya anläggningens miljöhänseende lutar sig på 
CCS / CCU. Det kommer vara avgörande för staden att ha någon form av CO2 
minskande anläggning i staden. Men dess kapacitet, dess ägande och dess drift måste ligga 
i stadens egna händer. För effektivitet och för största nytta för miljö och medborgare 
måste anläggningen vara i kommunal regi. Det kan inte vara så att vi bjuder in E.ON att 
konkurrera med staden om detta. Marknaden ska inte styra denna utveckling, det ska 
demokratin. 

6. Vi vill att Malmö Energi och Hållbarhet AB tar ett större ansvar i all framtida etablering 
av energi och fjärrvärmeproduktion i staden. Vi ser gärna att synergier och samarbete 
utreds, men grunden måste vara att den demokratiska styrningen inom stadens energi och 
fjärrvärmeproduktion ökar, inte minskar. 
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7. Vi välkomnar att förvaltningen uppmanar till teknikneutralitet, men vi hade velat se en 
mycket tydligare styrning i detta, så att det som byggs, byggs för framtiden, för miljön och 
för medborgarna i fokus. Och inte för ägarbolag och dess aktiekurs.  

Miljönämnden 2024-09-25 

Tobias Petersson (V) 

Med instämmande av 

Gunilla Ryd (V) 
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